
Protokół Nr XLVII/09
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 18 grudnia 2009 roku

Otwarcie obrad – godz. 15.10
Zamknięcie obrad – godz. 16.16

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczy  15  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności sołtysów oraz lista obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do 
protokołu).

Ad. 3

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanie Radomińską.

Ad. 4

Przewodniczący RM – zaproponował, aby protokół z sesji Rady Miejskiej z dnia 30 
listopada 2009 roku był przyjęty bez odczytywania, gdyż radni mogą zapoznać się z 
nim wcześniej w Biurze Rady Miejskiej.

Przewodniczący  RM –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 30 listopada 2009 roku.

Nie  wniesiono  uwag  do  w/w  protokołu  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za –  14    przeciw –  0    wstrzymał się – 1 .

Ad. 5

Przewodniczący RM zapytał  czy są  uwagi  i  propozycje  dotyczące  dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie do porządku obrad DRUK NR 2 w sprawie opłaty 
miejscowej.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  Kolegium Regionalnej  Izby Obrachunkowej  we 
Wrocławiu  stwierdziło  nieważność  uchwały  nr  XLIV/238/09  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie z dnia 29 października 2009 r. w sprawie opłaty miejscowej, proponuje się 
podjecie nowej uchwały, w której należy przywrócić prawidłowe jej brzmienie zgodnie 
z dołączonym uzasadnieniem.



Innych propozycji nie było.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji przedstawionej przez Burmistrza:
Głosowało 15  radnych:    za –  15      przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

Ad.6

DRUK NR 1 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Radków na rok 2010 

Przewodniczący RM – odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Burmistrza w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Radków na rok 2010.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – odczytał protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Planowania i 
Mienia  Komunalnego  wspólnego  z  Przewodniczącymi  pozostałych  Komisji  RM w 
sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy  Radków  z  dnia  3  grudnia  2009  roku. 
Przewodniczący odczytał  opinię Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o przedłożonym 
przez  Burmistrza  projekcie  budżetu  Gminy  Radków  na  2010  rok  wraz  z 
objaśnieniami  i  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  –  RIO  pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu Gminy Radków na 2010 rok (opinia stanowi załącznik 
do  protokołu)  oraz  opinię  o  prawidłowości  dołączonej  do  projektu  uchwały 
budżetowej  na 2010 rok prognozy kwoty długu gminy Radków – RIO pozytywnie 
zaopiniowała  dołączoną  do  projektu  uchwały  budżetowej  na  2010  rok  prognozie 
kwoty długu gminy Radków (opinia stanowi załącznik do protokołu).

J. Gorczycki – radny otrzymał odpowiedz na złożony wniosek do projektu budżetu na 
2010 rok w sprawie budowy wodociągu Rudawa – Mały Tłumaczów, które nie zostało 
ujęte  w planach inwestycyjnych  na 2010 rok z  uwagi  na niewystarczające środki 
finansowe  w  budżecie.  Radny  obawia  się,  że  wodociąg  szybko  nie  powstanie, 
poprosił Burmistrza o wyjaśnienie J. Gorczyczki poprosił Burmistrza o zamieszczenie 
kilku lamp od strony granicy na drodze wojewódzkiej 385 oraz założenie lampy na 
moście w kierunku Janikowa. 

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  budżet  na  2010  został  zaprojektowany  jako  budżet 
wymagający od Burmistrza i Skarbnika ogromnej dyscypliny. Analizując mijający rok 
zadań inwestycyjnych z modernizacją i remontami wykonanymi na terenie gminy na 



wartość 12.000.000 zł. co dla budżetu jest ogromnym wysiłkiem. Burmistrz wyjaśnił, 
że zakładając w WPI zadania należy przyjąć priorytet, priorytetem między innymi jest 
inwestowanie  w strukturę  gminy oraz  budowę niezbędnych  dla  rozwoju  instalacji. 
Nowy budżet na poziomie 35.000.000 zł. w którym priorytetami są:

 budowa kanalizacji sanitarnej dla miasta, Radkowa, której wartość przekroczy 
5.000.000 zł.

 odbudowa radkowskiego ratusza
 program  „Odnowa  Wsi”  jest  to  kontynuacja  budowy  Centrum  Kultury  i 

Bezpieczeństwa w Ścinawce Dolnej nakłady około 800.000 tys. zł. a z budową 
remizy mogą przekroczyć 1.200.000 tys. zł.

 zostanie rozpoczęta budowa w Ścinawce Średniej Centrum Kultury i Sportu, 
które wyniesie 1.800.000 tys. zł.

 Zadania te muszą być realizowane, bo były wpisane do WPI uzyskując aprobatę 
radnych  i  instytucji  wdrażających  programy  pomocowe.  Burmistrz  wyjaśnił,  że 
drobne, ale istotne zadania, które nie zostały opisane nie wymagają zapisu w WPI, 
bo budżet jest tak skonstruowany, że gwarantuje środki i otwiera drogę do sięgania 
po duże środki a nie zamyka możliwości realizowania zadań mniejszych dokonując 
zmian w budżecie, który przewiduje zadania stosownie do zadań wpisanych do WPI. 
Zadanie budowa wodociągu w Tłumaczowie zostało przesunięte w WPI na rok 2013. 
W  budżecie  jest  zapisana  kwota  na  konserwacje  i  utrzymanie  oświetlenia,  lecz 
energiapro  próbuje  wydziedziczyć  gminę  z  możliwości  montażu  lamp na słupach 
oświetleniowych  należących  do energipro jednak nie  ma zagrożenia,  że  naprawy 
dróg, oświetlenia nie będą prowadzone mają zabezpieczenia w budżecie,  ale nie 
mogą  wyjść  przed  zadania  inwestycyjne.  Jeżeli  w  budżecie  nie  zostaną 
zabezpieczone środki w wysokości 10 mln to zahamuje się rozwój gminy. Burmistrz 
poprosił o przyjęcie budżetu w przedstawionej konstrukcji.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Radków na 2010 rok:
Głosowało  15 radnych:   za –   15     przeciw – 0      wstrzymał się –  0  .

Burmistrz – podziękował  Radzie Miejskiej  za przyjęcie budżetu gminy Radków na 
2010 rok.

DRUK NR 2 w sprawie opłaty miejscowej 

Sekretarz gminy – wyjaśniła, że stawki dla osób dorosłych a także stawki połowicznej 
dla  dzieci  i  młodzieży  szkolnej  przebywających  na  terenie  gminy  w  celach 
turystycznych,  Skład Orzekający Regionalnej  Izby Obrachunkowej  zakwestionował 
ten zapis uznając, że jest to zwolnienie podmiotowe, którego nie można stosować. 
Dlatego  proponuje  się  przyjęcie  stawki  jednolitej  w  wysokości  1,80  zł.  jaka  była 
ustalona dla osób dorosłych.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za –  15     przeciw –  0     wstrzymał się –  0.

Ad.7 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

J. Gorczycki – poinformował o spotkaniu z posłami i przedstawicielami Starostwa, 
które  odbyło  się  w  Ścinawce  Średniej.  Radny  złożył  petycje  mieszkańców 
Tłumaczowa odnośnie budynku na przejściu granicznym posłowi Panu Szulc. Radny 
zapytał czy Starostwo powiatowe lub członek zarządu Pan Awiżyn kontaktowali się z 
Burmistrzem w tej sprawie.

Burmistrz – poinformował,  że nie było żadnej rozmowy ze Starostą czy członkiem 
zarządu,  była  rozmowa  z  Urzędem  Wojewódzkim,  który  rozważa  wstrzymanie 
sprzedaży  tej  nieruchomości  do  czasu  zbudowania  planu  zagospodarowania 
przestrzennego w Tłumaczowie.  Jakie zapadną decyzje  po stronie Wojewody czy 
Starosty Burmistrz na dzień dzisiejszy nie wie. Burmistrz liczy, że Starosta skorzysta 
z przywileju i przekaże nieruchomość gminie.

A.  Kukurba  –  zapytał  jak  przedstawia  się  sprawa  modernizacja  basenu  i  boiska 
sportowego  oraz  remont  dróg  wokół  tych  terenów  w  |Radkowie.  Radny  prosi  o 
informacje dla mieszkańców. 

Burmistrz  –  omówi  na  następnej  sesji,  na  której  będzie  uzupełnienie  i  przyjęcie 
nowego  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego,  w  którym  wszystkie  zadania  są 
wpisane  i  które  udaje  się  Burmistrzowi  przy  wsparciu  realizować.  Burmistrz 
przedstawił zadania, które będą realizowane w Radkowie:

 remont i modernizacja ratusza
 kanalizacja ul. Piastowskiej z odbudowa infrastruktury przez ul. Jagiellońską, 

ul. Grunwaldzką i ul. Górską 
 zakup sprzętu dla GZUP
 przebudowa rynku radkowskiego z szansą na realizacje w 2010 roku
 przewidywana  jest  przebudowa  dróg  ul.  Łąkowej  w  kierunku  drogi 

wojewódzkiej 387 
 Burmistrz przedstawił projekt umowy na opracowanie koncepcji zagospodarowania 
basenu  i  boiska  sportowego.  Przetarg  na  realizacje  zadania  wygrała  Akademia 
Rolnicza  we  Wrocławiu,  która  będzie  autorem  koncepcji  zagospodarowania  na 
obszarze  około  6  ha  nowego  obiektu,  jeżeli  koncepcja  zostanie  zaakceptowana 
projekt będzie miał szanse być zrobiony do końca 2010 roku lub wiosna 2011 roku z 
realizacją  na  lata  2010-2013.  Jest  możliwość  pozyskania  środków na to  zadanie 
około 10 mln  z wielu kierunków ale wymaga to bardzo dobrego projektu i podzielenia 
go na segmenty.



J. Gorczycki – poprosił Burmistrza o interwencje w sprawie drogi do Janikowa, aby w 
okresie zimowym była posypywana.

Ad.8 Interpelacje radnych.
Nie zgłoszono.

Ad.9 Sprawy różne.

A. Kukurba – dowiedział się z prasy, że na terenie gminy jest mistrz świata, którą jest 
Cz.  Jarzyńska.  Radny  uważa,  że  za  swoją  pracę  powinna  dostać  wyróżnienie 
finansowe.
Cz. Jarzyńska – czuje się skrępowana. 

Burmistrz - uważa wypowiedz radnego za cenną, w kwestii finansowej radni powinni 
się  wypowiedzieć  a  Burmistrz  w  miarę  możliwości  zgodnie  z  prawem  wniosek 
zrealizuje.

Cz. Jarzyńska – jest dumna ze swojej pracy mimo braku wynagrodzenia.  

Ad. 10
Po wyczerpaniu  porządku obrad  Przewodniczący RM zamknął  XLVII  sesję  Rady 

Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Przewodniczący RM
L. Połowczuk   M. Gancarski
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